
ســعید زرندی، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، 
روزهای شنبه و یک شــنبه ۱6 و ۱۷ فروردین ماه 
۱۴۰۴، در نشســت های صمیمی جداگانه ای در 
دفتر تهران و مجموعه فرهنگی-ورزشی فردوس 
این شــرکت، میزبان مدیران عامل شــرکت های 
زیرمجموعه، مشتریان بزرگ و شرکای کسب وکار 
گروه فولاد مبارکه و تنی چند از مسئولان نظامی و 
انتظامی، فرماندار و اعضای شورای تأمین شهرستان 
لنجان و سرپرســتی برخی از بانک های اســتان 

اصفهان و جمعی از فعالان فرهنگی و قرآنی بود.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این نشســت ها، 
مدیران عامل شرکت های زیرمجموعه، ضمن ارائه 
گزارش عملکرد خود در ســال گذشته، برنامه ها 
و چشــم انداز پیش رو در ســال جدید و مســیر 
سرمایه گذاری شرکت ها برای تحقق شعار سال را 
به مدیرعامل گروه فولاد مبارکه ارائه کردند و پس 
از آن، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه بر گســترش 
همکاری ها و ســرمایه گذاری برای تحقق شعار 

سال تأکید کرد.
در حاشیه برگزاری این نشست ها، مدیران عامل 
شرکت ها، مشــتریان بزرگ و شرکای کسب وکار 
گروه فولاد مبارکه در مصاحبه با ایراسین، برنامه ها 
و اهداف شرکت ها و مجموعه های تحت سرپرستی 

خود را به شرح زیر تبیین کردند:
 

توسعه صادرات؛ هدف فولاد هرمزگان 
در ۱۴۰۴

 علیرضــا رحیــم، مدیرعامل شــرکت فولاد 
هرمزگان: شــرکت فولاد هرمزگان امروز یکی از 
مجموعه های مهم فولادی در کشــور محسوب 
می شود. یکی از ویژگی های برجسته این شرکت، 
دسترسی به آب های آزاد و امکان صادرات است که 
در مقایسه با سایر شرکت های فولادی، مزیت های 
منحصربه فردی به شــمار می آید. متأســفانه در 
سال های اخیر این مزیت به طور کامل مورد توجه 

قرار نگرفته است.

برنامه ریزی هایی برای تأمین مالی پروژه ها 
از روش های مختلف 

برنامه ریزی های ســال جــاری بــا رویکرد 
صادرات محوریِ فولاد هرمزگان در دستور کار قرار 
گرفته است. پروژه های متعددی در این مجموعه 
در حال اجراست که باید با توجه به شرایط فعلی، 
اجرای آن ها به دقــت برنامه ریزی و اولویت بندی 
شود. شــعار سال تحت عنوان »ســرمایه گذاری 
برای تولید« یک موضوع جدی است و ما نیز برای 
تحقق این شعار، پروژه های سرمایه گذاری را طبق 

اولویت های موجود، پیش خواهیم برد.
کشــور در حال حاضر با چالش های جدی در 
تأمین منابع مالی مواجه اســت. در این راســتا، 
برنامه ریزی هایی برای تأمین مالی پروژه ها از طریق 
روش های مختلف، در نظر گرفته ایم. این امر به ما 
کمک می کند تا منابع مالی لازم را برای پیشــبرد 

پروژه ها تأمین کنیم.
در خصوص طرح های در حــال اجرا، دو پروژه 
مهم آهن اسفنجی در دســت داریم. اولین پروژه 
طرح احیا مســتقیم یک میلیون و ۷2۰ هزار تنی 
اســت که ما در این پــروژه ۵۱ درصد ســهام دار 
مجموعه ستاره سیمین هستیم. سرمایه گذاری 
این پروژه بالغ بر ۴۰۰ تا ۴۵۰ میلیون یورو خواهد 
بود. پیشرفت فیزیکی این پروژه ها بین ۳۰ تا ۵۰ 
درصد است و امیدواریم با تأمین منابع مالی داخلی، 

مراحل بعدی پروژه ها نیز به نتیجه برسد.

هدف ما دست یابی به بازارهای جدید است
در حــوزه صــادرات، هدف ما دســت یابی به 
بازارهای جدید اســت؛ امــا با توجه به شــرایط 
تحریمی و مشــکلات موجــود در تأمین منابع 
مالی، صادرات محصــولات فــولاد هرمزگان با 
چالش هایی مواجه اســت. به ویــژه اینکه قیمت 
تمام شــده محصولات فولادی نسبت به رقبا زیاد 
اســت و این امر رقابت پذیری را دشــوار می کند. 
به علاوه، موضوع تحریم ها نیز بر صادرات تأثیرگذار 
است. بااین حال، این چالش ها موانع غیرقابل عبور 
تلقی نمی شوند و به دنبال راهکارهایی برای غلبه 

بر آن ها هستیم.

توسعه کارخانه کنسانتره ۲.۵ میلیون تنی 
در دستور کار سنگان است

 علی امرایی، مدیرعامــل صنایع معدنی فولاد 
سنگان: در ســال ۱۴۰2، با ۱2۰ روز قطعی برق 
مواجه بودیــم، اما با تدابیر مدیریتی مناســب در 
ســال ۱۴۰۳، این مدت به ۱2 روز کاهش یافت. 
این موفقیت به ما این امکان را داد که کارخانه های 
خود را با ظرفیت اسمی ۵ میلیون تن به بهره برداری 
برسانیم. این موضوع نه تنها به افزایش سودآوری 
منجر شد، بلکه اشتغال بیشتری ایجاد کرد و رونق 

تولید را به همراه داشت.
در سال گذشته، تمام تلاش خود را برای تحقق 
شعار سال کردیم و امسال نیز با توجه به نام گذاری 
مقام معظم رهبری در خصوص ســرمایه گذاری 
برای تولید، برنامه ریزی های خود را ادامه می دهیم. 
رهبری هر ســال با نگاهی حکیمانه به صنعت و 
تولید اشاره می فرمایند، زیرا این بخش ها پایه های 
اقتصاد و اشتغال کشور را استوار می سازند. امسال 
طرح هــای توســعه ای مختلفی در دســت اجرا 
داریم که شامل کارخانه کنســانتره 2.۵ میلیون 
تنی، توسعه گندله ســازی و پروژه های مرتبط با 
ماشین آلات معدنی اســت. این طرح ها همگی به 
سرمایه گذاری هایی تبدیل خواهند شد که درآمد 
و سودآوری شــرکت را افزایش می دهند و از همه 
مهم تر، اشــتغال زایی بیشــتری در پی خواهند 

داشت.

پروژه هایی برای توسعه معادن 
در استان کرمان و سنگان در حال اجراست

مدیرعامل گروه فــولاد مبارکه به عنوان راهبر 
اصلی این پروژه ها، نــگاه ویژه ای به اقتصاد معدن 
دارند. کشــور ما و به ویژه منطقه شرقی آن دارای 
ذخایر عظیم معدنی اســت و ما به دنبال استفاده 
بهینه از این منابــع هســتیم. در این خصوص، 
پروژه هایی برای توســعه معادن در استان کرمان 
و سنگان در حال اجراســت. همچنین با توجه به 
ظرفیت های معدنی کشور افغانستان، قصد داریم 
وارد بازار این کشور شویم و از معادن آن بهره برداری 
کنیم. ایــن همکاری ها نه تنها موجــب افزایش 
تولید و درآمد می شــود، بلکه به اشــتغال زایی و 

سرمایه گذاری جدید نیز کمک خواهد کرد.
امیدواریم در ســال جدید نیز همچون ســال 
گذشته، بتوانیم ظرفیت اسمی کارخانه ها را حفظ 
کنیم و تولید را افزایش دهیم. با توجه به سیاست ها و 
راهبردهای مدیران فولاد مبارکه که تمرکز ویژه ای 
بر توســعه فعالیت های معدنی دارند، امیدواریم 
بتوانیم به اهداف تعیین شده برسیم و در راستای 
منویات مقام معظم رهبری و شعار سال، گام های 
مؤثری در جهت ســرمایه گذاری بــرای تولید و 

اقتصاد برداریم.
 

همکاری گسترده تولیدکنندگان
 لوله پروفیل با فولاد مبارکه در سال جدید

 ســید محســن ابویی، رئیــس هیئت مدیره 
ســندیکای تولیدکنندگان لوله پروفیل فولادی 
مطرح کرد: کارخانه های لوله و پروفیل صددرصد 
از بخش خصوصی هستند و ما به عنوان مشتریان 
اصلی فولاد مبارکه، در سال های اخیر همکاری های 
خوبی داشته ایم و امروز در جلسه با مدیرعامل این 
شرکت، این همکاری ها بیشتر مورد بررسی قرار 

گرفت.
با توجه به شــعار سال »ســرمایه گذاری برای 
تولید« و تأکید مدیرعامل گروه فــولاد مبارکه، 
تصمیم داریم همکاری های خود را با گروه فولاد 
مبارکه گسترده تر کنیم تا بتوانیم در کنار یکدیگر 
کارهای خوب و بزرگی انجــام دهیم. همچنین 
هدف گذاری های جدیدی بــرای افزایش تولید 
تعیین شــده و بخش خصوصی برای تحقق این 

اهداف عزم جدی دارد.
 

پروژه ستاره سیمین هرمز یکی از 
پروژه های پیشران گروه فولاد مبارکه است

 احمد آقــازاده، مدیرعامل شــرکت صنایع 
معدنی و فولادی ســتاره ســیمین هرمز: پروژه 
ستاره ســیمین هرمز یکی از پروژه های پیشران 
گروه فولاد مبارکه اســت و از سوی فولاد مبارکه، 

ایمیدرو و دفتر ریاســت جمهوری رصد می شود. 
شــرکت ما یک شــرکت پروژه محور اســت که 
مجری طرح مجتمع فولادی اســت. اولین پروژه 
طرح مجتمع شــامل یک واحد آهن اسفنجی با 
 PERED (Persian Reduction( تکنولوژی
Extended Direct reduction اســت که 
امکان تولید سه نوع محصول آهن اسفنجی سرد، 
گرم و HBI را دارد. این پروژه تا پایان سال ۱۴۰۳، 

۵۵ درصد پیشرفت داشته است.

پروژه های فرعی و تأمین زیرساخت ها
دو پروژه فرعی در دســتور کار شرکت صنایع 
معدنی و فولادی ستاره سیمین هرمز است. یکی 
از این پروژه ها پست ۴۰۰ به ۳۳ کیلوولت است که 
حدود ۳6 درصد پیشرفت داشته و دیگری ایستگاه 
تقلیل فشار گاز است که ۴۳ درصد پیشرفت کرده 
و قراردادهای تأمین گاز، آب و برق پروژه نیز منعقد 
شده اســت. همچنین قرارداد گاز پروژه به میزان 
۷۰ هزار نرمال مترمکعب در ساعت و قرارداد آب 
به میزان ۱۴۰ لیتر بر ثانیه از محل تصفیه پساب 

فاضلاب بندرعباس تأمین خواهد شد.
در خصوص تأمین برق پروژه ســتاره سیمین 
هرمز نیز قرار داد تأمیــن ۳۵ مگاوات برق و اتصال 
به شبکه سراسری با شرکت برق منطقه ای و توانیر 

منعقد شده و دغدغه ای در این زمینه وجود ندارد.

تأمین مالی و چشم انداز آینده
در خصوص تأمین مالی ارزی و ریالی پروژه نیز 
باید گفت ما برنامه هایی بــرای تأمین منابع مالی 
ریالی و ارزی داریم و امیدواریم با مساعدت گروه 
مبارکه، بتوانیم تا اواخر سال ۱۴۰۴ به مراحل تست 
سرد آهن اسفنجی برسیم. در این زمینه برنامه های 
افزایش سرمایه یک هزار میلیارد تومانی، تسهیلات 
2۰ میلیــون یورویی بانک تجارت، ســهامی عام 
کردن شرکت و همچنین انتشار اوراق مشارکت در 
دستور کار است که حمایت سهام داران را می طلبد.

در سال جاری پروژه های فرعی شرکت صنایع 
معدنی و فولادی ستاره سیمین هرمز صددرصد 
اجرایی خواهد شد و اگر تأمین مالی به خوبی انجام 
شود، می توانیم تا پایان سال ۱۴۰۴ به میزان ۸۵ 
درصد پروژه اصلی را پیــش ببریم و مراحل تولید 

را آغاز کنیم.

تکنولوژی بومی و تأمین آب مصرفی
 از محل تصفیه پساب بندرعباس

پروژه ســتاره ســیمین هرمز اولیــن پروژه 
مگامدولی اســت که با تکنولوژی داخلی در حال 
ساخت اســت. ما پروژه های ۸۰۰ هزار تنی اجرا 
کرده ایم؛ امــا تاکنون پــروژه یک میلیون و ۷۰۰ 
هزار تنی نداشته ایم و در واقع با تحقق این پروژه، 
ما توانستیم تکنولوژی بومی را در سطح مگامدول 
پیاده سازی کنیم و خود این امر در واقع موفقیت 
قابل توجهی برای کشور خواهد بود. آب مصرفی این 
پروژه نیز از محل تصفیه پساب فاضلاب بندرعباس 
تأمین می شــود که به حفظ محیط زیست کمک 

می کند.
در صورت اجرای موفقیت آمیز این پروژه، امکان 
اجرای پروژه های مشابه توسط صاحب تکنولوژی 

در خارج از کشور نیز وجود خواهد داشت.
 

همکاری های جدید با تولیدکنندگان لوله های 
فولادی برای پروژه های آب رسانی کشور

 ولی الله مهابادی، رئیس هیئت مدیره انجمن 
تولیدکنندگان لوله های فولادی و پوشش خطوط 
انتقال خبر داد: نشست ما با مدیرعامل جدید گروه 
فولاد مبارکــه، به منظور بررســی همکاری های 
بیشتر بین این کارخانه و کارخانه های عضو انجمن 
برگزار شد. این کارخانه ها تأمین کننده لوله های 
خطوط انتقال آب و گاز کشور هستند و مشتریان 

اصلی فولاد مبارکه محسوب می شوند.
 در این نشســت، پیرامون پروژه های مختلف 
و نیازهای موجود در حوزه آب رســانی تبادل نظر 
شد. هدف ما این است که با استفاده از ظرفیت های 
تولیدی فولاد مبارکه، بتوانیم به پروژه های بزرگ 
و وسیع آب رسانی کشور پاســخ دهیم. با توجه به 
توان تولیدی کارخانه های ما، امیدواریم بتوانیم از 

ظرفیت های موجود به بهترین نحو استفاده کنیم و 
پروژه های آب رسانی را به سرانجام برسانیم.

ســرمایه گذاری های انجام شــده در بخــش 
خصوصی به عنوان سرمایه های ملی در دسترس 
اســت و با همفکری و مشــارکت مجموعه فولاد 
مبارکه، می توانیــم این پروژه هــا را فعال کنیم. 
محور اصلی مــا افزایش توان تولید و اســتفاده از 
ظرفیت های تولیدی موجود در کشــور اســت.
امیدواریم همکاری های مشترک بین شرکت های 
عضو انجمن و فولاد مبارکه در سال جدید ادامه یابد 

و به تحقق اهداف مشترک کمک کند.
 

بزرگ ترین مرکز خدمات فولادی تهران 
در شمس آباد راه اندازی خواهد شد

امیرحسین حاجی رحیمیان، مدیرعامل شرکت 
آهن و فولاد صنیع کاوه تهران: در ســال گذشته، 
شاهد اتفاقات خوبی در مجموعه صنیع کاوه تهران 
بودیم و بــه لطف خدا و همت کارکنان شــرکت، 
رکوردهای بی نظیری در تولیــد و خدمات فولاد 
به ثبت رسید. این دستاوردها در حالی حاصل شد 
که بسیاری از شرکت های فولادی در سال گذشته 
با مشکلاتی همچون نقدینگی و مسائل بازرگانی 

دست وپنجه نرم می کردند.

رشد 7۰ درصدی سودآوری شرکت
با تــلاش گروهیِ مدیران و کارکنان شــرکت 
رکوردهــای خوبــی در تولید و فــروش به ثبت 
رسید. همچنین رکورد ســودآوری شرکت از بدو 
تأسیس شکسته شــد و برگ زرینی به افتخارات 
این مجموعه اضافــه گردید. این همــه به لطف 
خدا و در سخت ترین شــرایط بازار خرده فروشی 
فولاد شــکل گرفت و در همین مدت توانســتیم 
در زمینه شــاخص های خرده فروشــی و فروش 
به تولیدکننــدگان مصوب در فــولاد مبارکه نیز 
نزدیک ترین رکوردها به اهداف تعریف شــده را به 
دست آوریم. در کنار این همه پروژه توسعه شرکت 
نیز به حرکت افتاد و پیشــرفت های خوبی در این 

زمینه به دست آمد.
در سال گذشته، ما شاهد افزایش 2۷ درصدی 
در خرید مواد اولیه، 2۸ درصد افزایش در فروش، 
۴۹ درصد افزایش در تولید و ۷۰ درصد افزایش در 

سودآوری نسبت به سال قبل بودیم.
یکی از استراتژی های مهم ما در سال گذشته، 
توزیع گسترده محصولات بدون هیچ پیش شرطی 
بود. این رویکــرد به ما کمک کرد که در شــرایط 
اقتصادی سخت، شرکت ها و مشتریانمان بتوانند 
محصولات فولادی موردنیاز خود را به راحتی تأمین 
کنند. این مدل فروش، به ویژه در شــرایط کمبود 

نقدینگی، کمک بزرگی به تولیدکنندگان کرد.
در خصوص اقدامات ســال ۱۴۰۴ نیز تصمیم 
داریم که با توجه به شعار سال مقام معظم رهبری، 
که بر حمایت از تولید و سرمایه گذاری تأکید دارند، 
با جدیت بیشــتری پیش برویم. به همین دلیل، 
برای اولین بار در سال گذشته، شرکت صنیع کاوه 
اقدام به خرید محصولات فولادی در بورس کالا به 
غیر از فولاد مبارکه کرد. این اقدام علاوه بر حمایت 
از تولیدکنندگان، شرایط بازار و بازرگانی خاصی را 

ایجاد کرد که نتیجه مثبتی به همراه داشت.

حرکت در مسیر توسعه بازارهای جدید
در نظر داریم همکاری های خود را با شرکت های 
مختلف گســترش دهیم. هدف ما این اســت که 
محصولات فولادی را به دست مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان نهایی برسانیم و هم زمان در مسیر 

توسعه بازارهای جدید گام برداریم.
در حال حاضر، پروژه راه اندازی مجتمع بزرگ 
خدمات فولادی در شمس آباد در دست اجراست 
و پیشرفت خوبی داشته اســت. فاز اول این پروژه 
از اواخر اردیبهشــت ماه ۱۴۰۴ به مرحله اجرایی 
خواهد رسید و به زودی بزرگ ترین مرکز خدمات 
فولادی تهران در شمس آباد راه اندازی خواهد شد. 
این مرکز قرار است تجمیع کننده بخش عمده ای 
از خدمات فولادی موردنیاز مشتریان در تهران و 

استان های هم جوار باشد.
در حال حاضر فاز اول از چهار فاز این پروژه در 
حال انجام است. با پیشرفت این پروژه، امیدواریم 

گام های مؤثری در توسعه و تکمیل زنجیره تأمین 
محصولات فولادی برداریم.

به لطف خداوند متعال، یکــی از نکات مهم در 
موفقیت ما، اتخاذ تصمیمات مدیریتی بر اســاس 
نیاز بازار و شــرایط اقتصادی بوده است. در سال 
گذشته، نگاه ما صرفاً به سودآوری نبود، بلکه هدف 
اصلی مان حمایت از تولیدکنندگان خُرد و حفظ 
قیمت ها در سطح مناسب بود. این رویکرد کمک 
کرد تا تولیدکنندگان و مشــتریان ما با شــرایط 
سخت اقتصادی بهتر کنار بیایند و اشتغال در خطر 

این حوزه حفظ شود.
 

صادرات لوله و پروفیل فولادی 
به مرز یک میلیارد دلار خواهد رسید

 آنوش رحام، دبیر ســندیکای تولیدکنندگان 
لوله و پروفیل فولادی ایران: برای توسعه بازارهای 
صادراتی در ســال جدید هماهنگی لازم به عمل 
آمده اســت. همچنین با هماهنگی شرکت فولاد 
مبارکه برای بهبود شــرایط تأمین مــواد اولیه و 
استفاده از ابزارهای مالی و اعتباری برای کمک به 

تولیدکنندگان برنامه ریزی شده است.
مــا در ســال جدیــد طبــق هماهنگی های 
صورت گرفته با شــرکت فولاد مبارکــه و با توجه 
به اینکه تأمین کننده اصلی مواد اولیه ما شــرکت 
فولاد مبارکه است، درخواست کردیم این شرکت 
در زنجیره تأمین مواد اولیه از طریق به کارگیری 
ابزارهای مالی و اعتبــاری، واحدهای تولیدی را 

یاری کند.
با توجه به اینکه امسال باید برنامه های توسعه 
صادرات در دستور کار تشکل ها قرار گیرد، ما نیز 
متناسب با همین هدف، چند برنامه مشخص برای 
توسعه صادرات، شناسایی بازارهای جدید و حفظ 
بازارهای قبلی تدوین کرده ایم تا بتوانیم در آینده 

نزدیک، این مسیر را ادامه دهیم.
متأسفانه بخشی از بخشنامه های ارزی در سال 
گذشــته برای واحدهای تولیدی و صادرکننده 
مشــکلاتی ایجاد کرد که در نهایت باعث شد این 
واحدها در تأمین مــواد اولیه و همچنین صادرات 
محصولاتشان با چالش هایی جدی مواجه شوند. 
برخی از این بخشنامه ها، به ویژه در زنجیره مقاطع 
طویل و لوله و پروفیل و در خصوص نرخ بازگشت 
ارز، عملًا دســت صادرکننده را بسته بود. امسال 
حتماً در نظر داریم با همکاری و تعامل با نهادهای 
مرتبط، موانع را شناسایی و برطرف سازیم و مسیر 

صادرات را هموارتر کنیم.

هدف گذاری برای تحقق اهداف 
در حوزه صادرات 

در مجموع برای صادرات مقاطع طویل فولادی 
هدف گذاری ۳ میلیارد دلاری و برای محصولات 
لوله و پروفیل نیز هدف گذاری یک میلیارد دلاری 
انجام شــده اســت. تحقق این اهداف مســتلزم 
برنامه ریزی هــای دقیق، از جمله حــذف موانع 
غیرتعرفه ای، حذف موانع صادراتی و اصلاح نرخ 

بازگشت ارز است.
اگر نرخ بازگشــت ارز اصلاح شود و واحدهای 
لوله و پروفیل الزام به فروش داخلی نداشته باشند، 
صادرات این محصولات می تواند رشد چشم گیری 
پیدا کند. مقاصد صادراتی نیز علاوه بر کشورهای 
فعلی، شامل کشورهایی چون عراق، تاجیکستان، 
افغانستان و برخی از کشورهای حوزه خلیج فارس 

خواهد بود.
 

تحقق شعار سال، دستوری جدی برای 
فعالان حوزه معدن و صنایع معدنی است

 حسام مقدم علی، مدیرعامل شرکت فرآوری 
معدنی اپُال کانی  پارس: با توجه به مسئولیت های 
تعیین شــده برای تحقق شــعار ســال و تأکید 
مدیرعامل گروه فــولاد مبارکه، ما این شــعار را 
نه تنها به عنوان شــعار، بلکه به عنوان یک دستور 
جدی در نظر می گیریم و تلاش می کنیم با افزایش 
سرمایه گذاری در راســتای ارتقای ظرفیت تولید 
کشــور قدم برداریم. هدف گروه مبارکه این است 
که ظرفیت تولید کنسانتره را به بیش از 2۱ میلیون 
کنسانتره را به بالای 2۰ میلیون تن تا سال ۱۴۰6 

ارتقا دهیم.

در نشست های نوروزی »سعید زرندی« با مدیران عامل شرکت های گروه، مشتریان بزرگ و شرکای کسب وکار مطرح شد؛

گسترش همكاری ها و سرمایه گذاری برای تحقق شعار سال در گروه فولاد مبارکه
وزیر صنعت، معدن و تجارت:

ظرفیت تولید فولاد کشور
 به 48 میلیون تن رسیده است

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: خوشبختانه فولاد 
ایران در جایگاه دهم جهان قرار دارد که اگر به سال های 
گذشته نگاه کنیم، ظرفیت تولید ایران بیش از 2 میلیون 
تن نبود اما امروز، پس از انقلاب شــکوهمند اسلامی، با 
بیش از ۴۸ میلیون تن ظرفیت در جایگاه دهم دنیا قرار 
دارد. معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: امروز ظرفیت 
تولید فولاد در کشور قابل توجه است؛ البته محدودیت ها 
و تحریم های خشن دشمنان نتوانست به راه درست ما 

خدشه وارد کند. اگرچه سرعتمان گرفته شد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت فولاد هرمزگان، 
سید محمد اتابک که به همراه محمدرضا عارف معاون 
اول رئیس جمهور به استان خراسان رضوی برای افتتاح 
طرح های فولادی ســفر کرده بود، به نامگذاری امسال 
مبنی بر »ســرمایه گذاری برای تولید« اشــاره و بیان 
کرد: تولید، یکــی از مولفه های اصلی و ارکان اساســی 
اقتصاد است و مکمل شــعار سال گذشته است، تولید از 
هر لحاظ، یکی از مولفه های رشــد اقتصادی در کشور 
است که هیچ عارضه ای جز ارتقا برای اقتصاد ندارد و به 
همین دلیل است که در این سال های متوالی، تأکید مقام 
معظم رهبری بر تولید اینقدر زیاد بوده است، امیدواریم 

ما قابلیت این را داشته باشیم که این کار را انجام دهیم.
اتابک اظهار کرد: برای عملیاتی کردن این مهم، حتماً 
باید با رفع موانع و ایجاد امنیت برای ســرمایه گذاری، 
از مانع زدایی از ســرمایه گذاری توســط خود ما شروع 
شــود. امیدواریم این شرایط در کشــور به وجود بیاید 
که ســرمایه گذاران بتوانند به راحتی در ســایر رشته 

فعالیت های کشور کارشان را ادامه بدهند.
وی، یکی از مهم ترین اقدامات بــرای بخش تولید را 
تامین زیرســاخت های لازم ذکر و بیان کرد: پارسال در 
صنعت فولاد دچار خســران و عدم النفع بسیار زیادی 
شدیم، امیدواریم امسال شاهد این باشیم که در وزارت 
نیرو و بخش هایی که متولی انرژی کشــور هستند، این 
نکته را در نظر داشته باشــند که صنعت فولاد سه هزار 
مگاوات برق را در داخل شبکه آورده، لذا آن وزارتخانه هم 

به تعهداتشان عمل کنند.
وزیر صنعــت، معدن و تجارت گفــت: صنعت فولاد 
کشور در سال های گذشته با راندمانی بیشتر از راندمان 
دنیا تولید داشت به طوری که میانگین تولید این صنعت 
از میانگین تولید صنعت دنیا کــه ۷۷ درصد بود، بالاتر 
تولید می کرد اما راندمان تولیــد صنعت فولاد ایران در 
سال گذشته به 6۱ درصد رســید که این میزان، قابلیت 
پرداخت صنعت ســرمایه بری مثل فــولاد را محدود 

می کند.

وی از معاون اول رئیس جمهور درخواست کرد که به 
برق صنعت فولاد توجه ویژه شود تا بتوان این صنعت را 
از این شرایط در سال جاری خارج کرد و به یمن اقداماتی 
که انجام می شود، با توسعه نیروگاه ها بتوان برق مورد نیاز 

صنعت فولاد را تامین کرد.
در عین حال، معــاون اول رئیس جمهــور بر نقش 
بی بدیل فولاد در میان صنایع مادر و کلیدی کشور تاکید 
کرد و گفت: نقش فولاد در توسعه صنعت بی نظیر بوده 
و یکی از پایه های اصلی صنعت کشــور است؛ ما باید به 
ســمت تولید فولادهای متنوع و خاص برویم تا در این 

حوزه بی نیاز شویم.
محمدرضا عارف در در آئین افتتاح طرح های فولادی 
استان خراســان رضوی با بیان اینکه متاسفانه ناترازی 
انرژی در سال گذشته خصوصا برای صنعت فولاد بسیار 
آزاردهنده بوده است، گفت: امیدواریم که با تلاش های 
صورت گرفته امسال این مشــکل حل شده و یا کاهش 

یابد. 
او ادامه داد: ما لزوما باید به ســمت تولید برویم، برای 
رسیدن به رشد اقتصادی مطلوب، هیچ چاره ی دیگری 
جز رونق تولید و افزایش نرخ تولید نداریــم. اما بازار ما 
تنها بــازار داخل نخواهد بــود؛ بلکه باید بازار ســیصد 
میلیون نفری را که در حوزه تمدنی ایــران قرار دارند را 
در نظر داشته باشیم. این بازار حوزه تمدنی می تواند به 
حل مشکلات صادراتی ما بســیار کمک کند و برایمان 

درآمدزایی ارزی داشته باشد. 
وی با تقبیح خام فروشی خصوصاً در حوزه نفت، گاز و 
مواد معدنی گفت: باید از خام فروشی به هرشکل ممکن 
اجتناب شــود. چنانکه در حوزه تولید فولاد به ظرفیت 
تولید ۴۸ میلیون تن فولاد رســیده ایم، با جلوگیری از 
خام فروشی می توانیم در سایر حوزه ها نیز به جایگاه قابل 

قبولی دست یابیم.
معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: خوشــبختانه 
امروز ظرفیت تولید فولاد در کشور قابل توجه است؛ البته 
محدودیت ها و تحریم های خشن دشمنان نتوانست به 
راه درست ما خدشه وارد کند. اگرچه سرعتمان گرفته 

شده است. 
او تاکید کرد: از این رو اکنون باید با اتخاذ سیاست های 
مناسب در بخش صنعت و معدن، تولید فولادهای متنوع 
و خاص را هم مدنظر قرار دهیم تــا در این حوزه بی نیاز 

شویم.
عارف در پایان با بیان این که نیروی انسانی توانا، علاوه 
بر این که خودش سرمایه است، می تواند سرمایه جذب 
کند، گفت: در سرمایه گذاری روی منابع موجود در کشور 
موفق نبوده ایم اما از روز نخست امسال و با تاکیدات مقام 
معظم رهبری کار خود را شروع کرده ایم و امیدواریم تا 
پایان سال بتوانیم به تمام اهداف تعیین شده دست پیدا 

کنیم و نمودارهای رشد را ارتقا دهیم.
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